



السيرة الذاتية

المعلومات الشخصية

• المعلومات الشخصية

- اسم الاستاذ: هارون لعبيدي*
- الأستاذ، قسم اللغة و الأدب العربي، جامعة ام البواقي الجزائر *
- البريد الالكتروني: haroun.labidi@univ-oeb.dz *

رقم الهاتف: 676363541..

• هوية الباحث

- * https://scholar.google.com.ly/citations?view_op=list_works&hl=ar&user=nu3_7Z8AAAAJ :Google Scholar
- * <https://www.researchgate.net/profile/Labidi-Haroun> : ReaserchGate
- * [0000-0002-5784-674X](https://orcid.org/0000-0002-5784-674X) : ORCID

التعليم*

- درجة دكتوراه في:..البلاغة العربية وشعرية الخطاب.....
- درجة ماستر في :...الأدب العربي الحديث....
- درجة ليسانس في:.....اللغة والأدب العربي.....

وظائف و مؤسسات الانتساب*

- أستاذ التعليم الثانوي، ثانوية 19 مارس 1962 وادي سوف سنة 2011-2012.
- أستاذ مؤقت بجامعة أم البواقي 2013-2019
- استاذ دائم : جامعة أم البواقي منذ 2019.
- مساعد رئيس قسم اللغة الانجليزية كلية الآداب واللغات جامعة أم البواقي.
- عضو المجلس التأديبي لقسم اللغة والأدب العربي جامعة أم البواقي منذ 2021.

مقاييس التدريس*

نقد مابعد الحداثة 2، تحليل الخطاب، علم السرد، مدخل إلى الآداب العالمية، الأدب المقارن، الأساطير الأدبية، منهجية البحث الأدبي، النص السردي المغاربي، أدب الهامش، آليات التحليل الأسلوبي، الشعرية العربية، الحداثة في الأدب العربي، النص الأدبي، النقد الأدبي، تقنيات العرض والمناقشة، تقنيات التعبير الكتابي والشفهي،...

منشورات دولية*

أ- المطبوعة:

- الشعرية الصوفية في ديوان عبد الله العشي - يطوف بالأسماء - دار نوران للنشر - تبسة - الجزائر، ط01، 2019
- الخيال في نظرية ابن عربي - استراتيجيات التموضع والتفاعل - عنوان الكتاب - أدبية الكتابة الصوفية دراسات في فنية المغايرة والتشكيل - بالاشتراك مع مجموعة من الباحثين الأكاديميين.
- الصورة القصصية بين دلالة الواقعي وجمالية الذهني في القصة القصيرة جدا. عنوان الكتاب - الفن القصصي قضايا ودراسات - بالاشتراك مع مجموعة من الباحثين الأكاديميين.
- اللاموصوفية: جرأة الرفض وأزمة التشظي في ديوان يطوف بالأسماء لعبد الله العشي. - عنوان الكتاب فن الشعر/قراءات في فنية التوقيعات وومضات الرؤيا - بالاشتراك مع مجموعة من الباحثين الأكاديميين.
- التأويل ومقاربة النصوص - معالم نظرية وتطبيقية -، وجمع وتنسيق د. هارون لعبيدي، بالاشتراك مع مجموعة من الباحثين الأكاديميين.

- مقالات منشورة في مجلات علمية محكمة:

- مقال منشور في مجلة الرقيم العراقية ع 23 - 2019.
- مقال منشور في مجلة حوليات ع 19 - جوان 2017.
- مقال منشور في العلامة ع 05 - ديسمبر 2017.
- مقال منشور في مجلة جيل للدراسات الأدبية والفكرية ع 3 - سبتمبر 2014.
- مقال منشور في مجلة الأثر ع 28 - جوان 2017.
- مقال منشور في مجلة التراث ع 08 - جوان 2013.
- مقال منشور في مجلة حوافز للدراسات الأدبية واللغوية ع 02 - فيفري - مارس 2019.

- مقال منشور في مجلة جسور المعرفة ع 03، سبتمبر 2019

- مقال منشور في مجلة التراث، ع 30، أبريل 2019

3- الملتقيات والمؤتمرات والدولية:

- المؤتمر الدولي للعلوم الإنسانية بطهران-إيران. 21 ديسمبر 2019.

CURRICULUM VITAE

Personal information

- **Personal**

- Professor's name: Haroun Labaidi.. *
- Professor, Department of Arabic Language and Literature, University of Oum El Bouaghi, Algeria *
- Email: haroun.labidi@univ-oeb.dz *
- Phone number: .. 676363541.

- **Researcher identity**

- Google Scholar:
https://scholar.google.com.ly/citations?view_op=list_works&hl=en&user=nu3_7Z8AAAAJ *
- ResearchGate: <https://www.researchgate.net/profile/Labidi-Haroun> *
- ORCID: 0000-0002-5784-674X *

Education

- PhD degree in:..Arabic Rhetoric and Poetry of Discourse....
- Master's degree in:..Modern Arabic Literature....
- Bachelor's degree in: Arabic language and literature

Functions and Affiliations

- Professor of Secondary Education, Secondary School of March 19, 1962, Wadi Souf, 2011-2012.
- Temporary Professor at Umm El-Bouaghi University 2013-2019
- Permanent Professor: Oum El-Bouaghi University since 2019.
- Assistant Head of the English Language Department, Faculty of Arts and Languages, Umm El-Bouaghi University.
- Member of the Disciplinary Council of the Department of Arabic Language and Literature, Umm El-Bouaghi University, since 2021.

Teaching modules

- Postmodern criticism 2, discourse analysis, narrative science, introduction to international literature, comparative literature, literary myths, literary research methodology, Maghreb narrative text, marginal literature, mechanisms of stylistic analysis, Arabic poetics, modernity in Arabic literature, literary text, literary criticism Presentation and discussion techniques, written and oral expression techniques,...

International publications

A- Publication:

- *Sufi Poetry in the Diwan of Abdullah Al-Ashi - Circling with Names - Dar Nouran Publishing - Tebessa - Algeria, 01st Edition, 2019*
- *Imagination in Ibn Arabi's theory - Positioning and interaction strategies - Title of the book - Literary Sufi Writing Studies in the Art of Variation and Formation - in collaboration with a group of academic researchers.*
- *The narrative image between the significance of the realistic and the aesthetic of the mental in the very short story. The title of the book - Fictional Art, Cases and Studies - in collaboration with a group of academic researchers.*
- *Non-descriptiveness: the audacity of rejection and the crisis of fragmentation in a collection of names by Abdullah al-Ashi. The title of the book is The Art of Poetry / Readings in the Art of Signatures and Flashes of Vision - in collaboration with a group of academic researchers.*
- *Interpretation and approach to texts - theoretical and practical milestones - and collecting and coordinating d. Haroun Labidi, in conjunction with a group of academic researchers.*
- *Articles published in refereed scientific journals:*
- *An article published in the Iraqi Al-Raqim magazine, vol. 23-2019.*
- *An article published in Annals magazine, 19 June 2017.*
- *An article published in Allama A. 05- December 2017.*
- *An article published in Jill Magazine for Literary and Intellectual Studies, Issue 3 - September 2014.*
- *An article published in Al-Athar Magazine, June 28, 2017.*
- *An article published in Al-Turath Magazine, 08-June 2013.*
- *An article published in the Journal of Incentives for Literary and Linguistic Studies, No. 02 - February-March 2019.*
- *An article published in Knowledge Bridges Magazine, Issue 03, September 2019*
- *An article published in Al-Turath Magazine, Issue 30, April 2019.*

b- Forums, conferences and international:

- *International Conference on Human Sciences in Tehran - Iran. December 21, 2019.*